
Obiramo sadove dobrih priprav
Le še dober teden nas loči do

volitev v občinsko skupščino in
skupščino samoupravnih interes-
nifa skupnosti. 9. marca bodo de-
lovni Ijudje v delovnih in temelj-
nih organizacijah združenega de-
la volili svoje delegate, v nede-
ljo, 12. marca pa se jim bodo
pridružili še krajani v krajevnih
skupnostih, ki bodo prav tako vo-
lili delegate svoje krajevne skup-
nosti v zbor krajevnih skupnosti
in delegate za samoupravne inte-
resne skupnosti.

To bo veliki finale. Toda pred
vsakim finalom so potrebne dol-
gotrajne priprave, izbrati je tre-
ba, ustrezne kandidate, pripraviti
to in ono stvar.

V šišenski občini smo bili v teh
pripravah, vsaj taka je prva oce-
na, zelo uspešni. Evidentiranih je
bilo okrog 8.000 možnih delega-
tov, zato skoraj ni bojazni, da iz-
brani delegati ne bi bili delovni,
c!a ne bi vestno in odsrovorno za-
stopali mnenj in staiišč sredine,
iz katere so bili izvoljeni in kate-
TO bodo tudi zastopali.

Vsekakoi1 je delegatski sistem v
j preteklih letih svojega delovanja

pokazal vrsto pozitivnih lastnosti.
Res je bilo še cel kup težav, toda
kje pa jih na začetku ni. Toda
te težave so velikokrat izvirale iz
kadrovskih težav, nastajale so tu-

. di zato, ker smo imeli splošne de-

legacije za vse interesne skupno-
sti, kar pa se je pokazalo kot sla-
bo. Zato naj bi v novetn man-
datnem obdobju imeli posebne
delegacije za vsako interesno
skupnost posebej ali pa združe-
ne delegacije za nekatere sorod-
ne interesne skupnosti.

Po drugi strani pa je tudi res,
da delovni ljudje in občani ob u-
veljavljanju delegatskega siste-
ma še niso dojeli vsega bistva no-
vega sistema, da so vse preveč-
krat zamahnili z roko in dejali:
to je le drug naziv za odbornike.
Toda v teh štirih letih delovanja
so se prepričali, da to ni le drug
naziv, pač pa tudi povsem druga
vsebina. Zato so ob tokratni izbi-
ri možnih kandidatov presneto
premisiili, komu bodo poverili to
odgovorno dolžnost.

Vse to so zgolj pavšalne ugo-
tovitve, ki smo jih občutili v do-
sedanjem delu delegatskega sisfe-
ma Prav zatc smc tokratnim pri-
pravam na volitve v šišenski ob-
čini posvetili še posebno pozor-
nost. Da pa ne bomo govorili le
na splošno, smo povprašali nekaj
predstavnikov v TOZD in KS o
tem, kako so se pripravljali na
volitve, kdaj so začeli s priprava-
mi, kaj posebnega so pripravili za
marčevske volitve. Takole so pri-
povedovali:

BOGO MODIC, Tovarna deko-
rativnih tkanin: »S pripravami
na volitve smo začeli novembra
lani. Na sindikalni konferenci smo
se dogovorili, da bodo izvršni od-
bori OOS ustanovili posebne ko-
misije za evidentiranje možnih
delegatov. Te komisije so svoje
delo dobro opiavile, saj so pri-
pravile utemeljene predloge za
možne delegate. Evidenlirali smo
okrog 110 delegatov.

V naših temeljnih organizaci-
jah se bodo temeljne delegacije

. združevale v dve konferenci de-
legacij za zbor združenega dela,
za samoupravne interesne skup-
nosti pa bomo imeli po dve zdru-
ženi delegaciji v posamezni
TOZD.

Imeli smo tudi temeljno kan-
didacijsko konferenco, na kateri

smc določili tudi delegate za ob-
činsko kandidacijsko konferenco.
Do 9. marca, ko bodo volitve, bo-
mo seveda opravili še vse tehnič-
ne naloge, ki so v zvezi z izved-
bo samih volitev. Delavci bodo
volili na petih voliščih, tako kot
je pri nas običajno. Seveda bodo
naši mladinci tudi tokrat poskr-
beli, da bo 9. marca v naši to-
varni res pravo volilno vzdušje.«

FRANCI BUKOVEC, Donit:
»Po novem letu smo se začeli in-
tenzivno pripravljati na bližnje
volitve. Izvršni odbor sindikalne
organizacije je na svojem sestan-
ku analiziral delo delegacij v tem
mandatnem obdobju in hkrati tu-
di že evidentiral možne kandida-

te za delegate. V DSSS, katere
član sem, bomo imeli dve zdru-
ženi delegaciji, ki bosta šteli po
7 članov, temeljna delegacija pa
bo štela pet članov. Podobno bo
tudi v ostalih TOZD Donita.

Pri evidentiranju kandidatov
smo se držali naeela, da naj bi
približno tretjina dosedanjih de-
legatov to dolžnost opravljala tu-
di še v naslednjem mandatnem
obdobju, saj bomo le tako doseg-
li, da novoizvoljenim delegatom
ne bo treba orati pregloboke le-
dine.

Izdali snao tudi posebno števil-
ko Donitovega informatorja — in-
ternega glasila, v katerem smo
objavili kandidatno listo, opisali
postopek volitev, itd.

Imeli smo tudi temeljno kandi-
dacijsko konferenco, na kateri ni
bilo dodatnih predlogov za možne
delegate. Odločili smo se, da bo-
mo imeli zaprto kandidatno listo.

Tudi ob tokratnib volitvah bo
v naši delovni organizaeiji takšno
vzdušje, kot je bilo na dosedanjih
volitvah. Mladinci bodo s plakati
skušali ustvariti dobro razpolože-
nje, volišča bodo svečano okraše-
na. Prepričan sem, da bomo z re-
zultati volitev zadovoljni.«

JANEZ CTJRK, Avtomontaža: »Z
evidentiranjem možnih kandida-
tov smo začeli v prvi polovici lan-
skega leta, ko smo evidentirali
tudi kandidate za naše samo-
upravne organe. Ze takrat smo
začeli razmišljati o tem, kdo bo
predstavljal naše interese v zbo-
ru združenega dela in kdo v
skupščinah samoupravnih inte-
resnih skupnosti. Vedeli smo, da
bi bilo zelo dobro namesto sploš-
ne, ustanoviti posebne delegacije,
vendar pa nam tn ni šlo vse po
načrtih. V republiških in občin-
skih organih so se predolgo do-
govarjali o tem, da so posebne de-
legacije res potrebne, zato smo
tudi mi zašli v neko krizo. Po-
trebno je bilo dodatno evidenti-
ranje kandidatov, tako da bomo
imeli v dveh TOZD posebne de-
legacije z minimalnim številom
članov — po pet, v treh TOZD pa
združene delegacije po 10 članov.
V vseh TOZD pa bomo imeli tudi
temeljne delegacije s po petimi
člani za zbor združenega dela.

Za marčevske volitve smo evi-
dentirali 191 kandidatov. Imeli

smo tudi že temeljne kandidacij-
ske konference. V dveh TOZD je
bil to kar zbor delovnih ljudi, v
dveh TOZD jn DSSS pa je bila
kandidacijska konferenca sestav-
ljena po posebnem ključu. Na teh
temeljnih kandidacijskih konfe-
rencah ni bilo dodatnih predlo-
gov, kar kaže, da smo postopek
evidentiranja dobro opravili. Od-
ločili smo se tudi, da bomo imeli
zaprte kandidatne liste.

Delavski sveti posameznih
TOZD so imenovali tudi že volil-
ne komisije, tudi glasovniee se že
tiskajo, tako da bomo 9. marca
zjutraj res pripravljeni pričakali
volitve.«

JANEZ CAMPA, RAŠICA: »Že
lani avgusta smo začeli s predvo-
lilno aktivnostjo. Na sestanku
sindikalne konference smo zadol-
žili sindikalne odbore v posamez-
nih TOZD, da se po sindikalnib
skupinah pogovorijo o možnih
kandidatih. Na te predloge smo
potem tudi evidentirali možne de-
legate — v vsaki TOZD po okrog
20, skupaj torej okrog 80.

Od prvotnega evidentiranja je
delo nekoliko zastalo, v februar-
ju pa smo spet pošteno pljunili v
roke. Po TOZD smo imeli temelj-
ne kandidacijske konference, ki
so potrdile evidentirane delegate.
Ob tem velja omeniti, da smo bili
v zadnjem obdobju zelo na tesno
s časom, saj smo imeli tudi vo-
litve v sindikalne odbore, pa še
kandidacijske konference.

Odločili smo se, da bomo imeli
zato, ker so naše TOZD številčno
precej šibke, v vsaki TOZD po-
leg temeljne delegacije še sploš-
no delegacijo, saj posebne skoraj
ne pridejo v poštev — smo šte-
vilčno prešibki.

Na skupni kandidacijski kon-
ferenci z delavci ribogojnice Ga-
meljne, ZRMK — TOZD Institut
za materiale in trgovino Loka v
Gameljnah smo izvolili tudi dele-
gata za občinsko kandidacijsko
konferenco.

Ob odločitvi za splošne delega-
cije v naših TOZD pa je potreb-
no dodati še to, da v Rašici me-
nimo, da je bistvo vsega, da pra-
vilno dojamemo vsebino dela de-
legacije, ne pa zunanja oblika.
Predvsem je važno, da bodo de-
legati znali zastopati interese na-
ših delavcev, pa naj delajo v po-
sebnih ali splošnih delegacijah.«



DRAGO MENCIN, Megrad: »V
Megradu smo naredili bistven
vsebinski premik pri evidentira-
nju možnih delegatov s tem, da
bo sedaj precej večje število de-
lavcev vključenih v delegatski
sistem kot v tem mandatnem ob-
dobju. Sedaj jih je bilo okrog 100,
sedaj jih bo še enkrat več.

Tri naše TOZD bodo imele
splošno delegacijo za SIS, ostale
TOZD pa bodo imele združene
delegacije. Za splošne delegacije
so se odločili predvsem v številč-
no majhnih TOZD.

Splošne delegacije bodo štele po
15 članov, temeljne delegacije pa
bodo imele sedem ali pa devet
članov.

Hkrati z akcijo za evidentiranje
možnih kandidatov za temcljno
delegacijo in delegacije SIS pa je
v TOZD Megrad potekalo tudi
evidentiranje kandidatov za sa-
moupravne organe v TOZD in
DO. Te volitve bomo imeli pred-
vidoma aprila.«

MARJAN NOVAK, KS Ko-
mandant Stane: »Ze pri zadnjih
volitvah smo v naši KS ugotovili,
da s tako naključnim izbiranjem
delegatov, kot smo ga imeli ta-
krat, ne bomo dosegli potrebnih
uspehov. Zato smo skušali najti
tako obliko dela, ki bo pripomo-
gla, da bomo evidentirali res ti-
ste krajane, ki želijo delati in ki
so zato tudi sposobni.

V naši krajevni skupnosti že
nekaj let delujejo hišne organiza-
cije SZDL, ki so svoj pomen in
svojo vlogo odigrale prav v pri-
pravah na bližnje volitve. Prav
bišne organizacije SZDL so bile
tiste, ki so evidentirale možne de-
legate. Fripravili smo tudi pose-
ben ključ za evidentiranje — iz-
med 100 volivcev je bilo treba e-
videntirati sedem možnih delega-
tov. Ko je bilo to prvo evidenti-

ranje končano, smo pripravili
pregled teh popisnic in potem ob
ponovni povezavi in kontaktih s
hišnimi organizacijami SZDL o-
pravili dokončno evidentiranje
možnih delegatov.

Skupaj smo evidentirali okrog
400 možnib delegatov, prav za te
volitve pa smo izmed 180 ljudi
izbrali 99 kandidatov za delegate,
ki bodo tudi na kandidatnih li-
stah.

Naša temeljna delegacija bo
štela 25 delegatov, za samouprav-
ne interesne skupnosti pa bomo
imeli posebne delegacije, ki bodo
štele sedem članov, le delegacija
za stanovanjsko skupnost bo štela
11 članov.

Imeli smo tudi temeljno kan-
didacijsko konferenco, na kateri
ni bilo dodatnih predlogov za
možne delegate, kar kaže, da smo
že v pripravljalnetn obdobju res
skrbno izbrali možne delegate.

Za bližnje volitve bomo pove-
čali tudi število volišč, saj jih bo
tokrat kar 10. Hišne organizacije
SZDL bodo predložile tudi voliv-
ne odbore, vendar pa bodo imele
pri tem precej težav, še posebej,
če naj bi imeli za vsako posebno
delegacijo tudi posebno volilno
skrinjico, s tem pa tudi poseben
volilni odbor. Da o prostorskih
problemih v tem primeru sploh
ne govorimo. Zato bomo skušali
do 12. marca najti najprimernej-
šo obliko volitev, ki bo za vse
sprejemljiva.«

ADOLF DIMNIK, KS Vižmar-
je-Brod: »Ze lani spomladi sta
naši osnovni organizaciji ZK in
ZSMS med krajani izvedli anke-
to o tem, na katerem področju že-
li posamezni krajan delovati. Do-
bili smo okrog 650 odgovorov, ki
so nam bili dobra orientacija pri
evidentiranju možnih kandidatov.
Svoj prispevek pri evidentiranju
so seveda dale tudi krajevne
družbenopolitične organizacije.
Tako širok krog možnih delega-
tov se je nato začel zoževati, saj
smo skušali najti naprimernejše
krajane za posamezne naloge.

Tako smo na koncu pristali pri
okrog 160 možnih delegatih, od
katerih jih bomo na volitvah iz-
volili okrog 100, ostali pa bodo de-
lovali v krajevni samoupravni in
drugih področjih.

Poleg temeljne delegacije, ki
stno jo povečali z dosedanjih 15
na 21 članov, bomo imeli še osem
posebnih delegacij in združeno
delegacijo za socialna vprašanja
in stanovanjske zadeve.

Pri evidentiranju možnih dele-
gatov, pa tudi pri raznih drugih

akcijah, smo opazili, da so kraja-
ni vedno bolj pripravljeni delati
v raznih organizacijah, društvih,
samoupravnih telesih. To je prav
gotovo posledica dejstva, da so si
naši krajani rešili eksistenčne
probleme (zgradili hiše, ustvari-
li potreben standard) in da so se-
daj voljni delati v raznih organih.

Tudi na zborih občanov je
vedno boljša udeležba. Seveda pa
imajo precej zaslug za tak razvoj
dogodkov tudi KK SZDL, IO KK
SZDL in koordinacijski odbor za
volitve in kadrovska vprašanja,
ki so svcje naloge in obveznosti
pred marčnimi volitvami res do-
bro in temeljito opravili.

Volivci v naši krajevni skupno-
sti bodo volili na štirih volišeih,
ki bodo slovesno okrašena. Za to
bodo poskrbeli naši šolarji in pa
varovanci v vrtcu.«

VALENTIN DE2MAN, KS Sent-
vid: »Po posvetu s predsedniki
in tajniki KK SZDL, pri OK
SZDL Ljubljana-Siška, ki je bil
junija 1977, smo se tudi v naši
krajevni skupnosti začeli pospe-
šeno pripravljati na volitve. O-
snovali smo poseben koordinacij-

ski odbor za kadrovska vprašanja
in volitve, ki je štel 15 članov.

Predvsem smo želeli dobiti čim
več kandidatov za delegate prek
družbenopolitičnih organizacij,
društev in drugih organizacij in
to nam je v veliki meri tudi u-
spelo. OO ZK Šentvid je izvedla
posebno anketo med vsemi člani
ZK na našem področju o tem,
kje kdo želi delati in prav rezul-
tati te ankete so nam bili v veli-
ko pomoč pri evidentiranju in se-
veda določevanju možnih delega-
tov. Vsakega evidentiranega kan-
didata smo poklicali na razgovor,
se z njim pogovorili. V veliko po-
moč pri evidentiranju so nam bili
tudi ulični odbori SZDL, ki so tu-
di. pripravili seznam možnih kan-
didatov.

Evidentirali smo 179 možnih
kandidatov, od teb pa jih bo 69
na. kandidatnih listah. Predno
smo imeli temeljne kandidacijske
konference, smo kandidatne liste
poslali v obravnavo vsem DPO in
hišnim svetom in uličnim odbo-
rom SZDL, ki so opravili še ne-
katere korekture. Kandidatne li-
ste smo razobesili tudi po oglas-
nih deskah, tako da so bili res
vsi naši krajani seznanjeni o evi-
dentiranih kandidatih za marčne
volitve.

V naši krajevni skupnosti bo-
mo imeli štiri posebne delegacije
po 7 članov in dve združeni dele-
gaciji po 9 članov, temeljna de-
legacija pa bo tako kot v tem
mandatnem obdobju štela 23 čla-
nov.

Za volitve smo povečali tudi
število volišč s štiri na šest, tako
da bo na vsakem volišču volilo od
500 do 800 volivcev. Pred volitva-
mi bomo imeli tudi še sejo kra-
jevne konference SZDL, na kate-
ri bomo posebno pozornost po-
svetili prav predstoječim volit-
vam.«

FRANC KMETIC
FRANC ROZMAN


